
Protokół Nr 17/20
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, które odbyło się 
w dniu  27.05.2020 r. godz. 14.00- , on-line.

Posiedzeniu przewodniczyła- Grażyna Wójcik – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności ( zał. nr  1).
Porządek obrad ( zał. nr  2).
 Przewodnicząca komisji - powitała gości i radnych, poinformowała o zasadach głosowania
i przebiegu komisji.

Ad. 1
Informacja nt. przyjęcia porządku obrad i przyjęcia protokołu Nr 16/20 z dnia 14.02.2020 r. 
Nie było uwag do porządku  i protokołu, przyjęto.

Ad.2
Zaopiniowanie  wykonania  budżetu   za  rok  2019    w  zakresie  podległych  merytorycznie
komisji wydziałów i jednostek Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2019 (zał nr
3).
W związku z tym ,że z naczelnik Renaty Sielczak nie ma połączenia przystąpiono do
omawiania Referatu Inwestycji Miejskich.

Pan Adam Lewandowski-  plan referatu to 13.677.524,30 zł  wykonanie 2.111.418,23 zł
czyli 15,44 %.  
Zadania: remont chodnika w Nawrockiego pomoc dla Powiatu 212.000 zł, zrealizowano w
100%,  dotacje  celowe  dla  ZGM  1.595.059,34  zł,   wykonanie  98,32%,   inwestycja
termomodernizacja zrealizowano  tylko na poziomie 2,76%.

Radna  Monika  Cieśla-  dlaczego  nie  zostały  wszystkie  zadania  z  zakresu
termomodernizacji  zrealizowane, jak sytuacja wygląda i kiedy  będzie zakończona.

Adam Lewandowski-  zadania z termomodernizacji  przesunięte na 2020, z  powodu że
partner prywatny nie zakończył zadania w terminie, ponadto jest  dużo poprawek i uwag,
planujemy do końca lipca 2020 zakończyć inwestycję i rozliczenie do listopada.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu–4,  przeciw-0,
wstrzymało się -1. Zaopiniowano pozytywnie. 

Ad. 3
Naczelnik   Renata   Sielczak - Wydział Urbanistyki;
Budżet wydziału to  128 tys.  zł,  planowane wydatki  związane z opracowaniem planów
miejscowych, utrzymanie geoportalu  i   działania  związane z rewitalizacją . W 2019 r.
rozpoczęto  18 planów,  które wymagają dłuższego czasu  więc po zmianach  budżet
wyniósł 64.240,00 zł, a wykonanie prawie 62.000 zł.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu–8,  przeciw-0,
wstrzymało się -2. Przyjęto. 



Ad. 4
Naczelnik  Agnieszka Pietrowska-    Wydział Ochrony Środowiska
Plan wyniósł 11.826.000 zł,   są  to przede wszystkim wydatki   bieżące  10.379.000 zł
wydatki  inwestycyjne1.446.700 zł. Budżet wykonany w 95 %,  wydatki bieżące to 96 %,  a
wydatki majątkowe, wykonanie 87% .Wydatki inwestycyjne to dofinansowanie na wymianę
starych pieców  realizowany  II etap z WFOŚiGW 629.000 zł-  wymiana66 pieców,  oraz
dotacja   miasta  200.000  zł  wydano  191.000  zł  -  28  pieców  węglowych.  Wydatki
inwestycyjne to  też dotacja na Utylizację  wyrobów azbestowych.
Wydatki  bieżące  to  80  %  gospodarka  odpadami   wykonanych  po  stronie  wydziału
8.200.000 zł  to koszt odbioru i  zagosp. Odpadów. Łącznie 23.500.000  ton odpadów,
zwiększa się ilość odpadów wielkogabarytowych. Finansowane są  wydatki  na utrzymanie
parków, skwerów, zieleńców i  realizacji  programu opieki nad zwierzętami.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu–8,  przeciw-0,
wstrzymało się -0. Przyjęto. 

Ad.5
Naczelnik Andrzej  Różański -   Wydział Infrastruktury Technicznej i Komunikacji; 
Plan po zmianach 63.218.974,28 wykonanie 44.258.841,75 -  70,01 %
Bieżące  wydatki to  przede wszystkim za kursowanie  MZK i linii łódzkich, utrzymanie 188
przystanków komunikacyjnych.
Zakup energii elektrycznej- 1.490.832 zł,  wykonanie 1.095.256,19 – 73 % planu.
W  2019   było  duże  zamieszanie  z  cenami  i  fakturami  prawie  przez  pół  roku  nie
dostawaliśmy faktur.
Konserwacja źródeł  światła  mamy 5.112 szt   –  665.000 zł   wykonanie 653.545,78 zł.
98,28%. Niewielki  budżet  na  czyszczenie  wpustów,  utrzymanie  sieci  kan-  deszczowej.
Inwestycyjne  to   4  projekty:  łódzki  tramwaj  metropolitarny,  modernizacja  i  rozwój
komunikacji,  rower  łódzki,  w  grudniu   inwestycja  przebudowa  ul.  Warszawskiej  nasze
środki niewielkie, a  dotacja  UW  3.200.612 zł.
Środki   UE  są  na  paru  paragrafach  na  wkład,  inwestycyjne,  kwalifikowane  i
niekwalifikowane.  Z  tych  środków  zakup  14  szt  autobusów  hybrydowych,  biletomat
stacjonarny,  montaż  słupków  54  szt  o  podwyższonych  standardzie,  krańcówka  ul.
Podmiejskiej jest na ukończeniu.
Projekt rowerowy- wydatkowano  na utrzymanie stacji rowerowych mamy 14 stacji-122 szt
rowerów.

Radna Bożenna Kozłowska- po analizie budżetu wydziału  największy niezrealizowany
projekt to  modernizacja i rozwój komunikacji, niewykonanie 22 .000.000 zł. 
Projekt tramwajowy prasa podaje,że od VI firma rozpoczyna działania, jaki termin na prace
na ul. Łaskiej.

Naczelnik  Andrzej  Różański-  łódzki  tramwaj  metropolitarny,  podzielony na  5  odcinków
realizacyjnych: 1 -jest pętla ul. Wiejska do Zielonej Górki, jest Rada budowy i wykonawca
zadeklarował, że 15.06 rusza z 1 odcinkiem na Wiejskiej, potem Zamkowa 2 odcinek, 3
odcinek  ul. Warszawska od Sikorskiego, odcinek 4 -Duży Skręt, 5 odcinek - Ksawerów.
Wydział chodzi na obrotach. Na niewykorzystanie  budżetu na rozwój komunikacji miało
wpływ opóźnienie przybywania autobusów, zostały naliczone kary 2 mln zł.

Radna Monika Cieśla -projekt tramwajowy czy jest zagrożony.

Naczelnik Andrzej Różański-  w planie budżetowym mamy zabezpieczone środki.



Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu–7,  przeciw-o,
wstrzymało się -7. Przyjęto.

Ad.6
-   Schronisko dla Zwierząt; p.   o. Anna   Kusiak
Plan wg uchwały 820.916 zł,  wykonanie 756.642,77 zł  – 92,17 %. Dochody 46 900 zł
wykonano 45.271,75 zł .- 96,53%. Największe wydatki to wynagrodzenia. Dochody z usług
z hotelowania, adopcji i darowizny, do urzędu 64.000 zł oddano.
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik – ile  obecnie jest psów.

p. o. Anna Kusiak- 31 psiaków.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu–7,  przeciw-0,
wstrzymało się -0. Przyjęto. 

Ad.7
Z-ca    Dyrektora Andrzej Barański -   Zarząd Dróg Miejski  ch 
Budżet  składa  się  z  3  części:  dochodowej,  wydatkowej  i  inwestycyjnej.  Dochody  w
wysokości  1.921.838  zł,  przede  wszystkim  wpływy  z  targowisk,  najmu  dzierżawy
pawilonów, opłaty za płatne parkowanie.
Dochody  to też  wystawione decyzje administracyjne  ponad 600.000 zł za zajęcie pasa
drogowego, dodatkowym  źródłem dochodu  było porozumienie z z PSM  na budowę
chodnika i miejsc parkingowych. Dochody zrealizowane w  99,91%.
Wydatki  –  zadania  statutowe:  remonty  cząstkowe  ulic,  chodników,  równanie  dróg
gruntowych, oznakowanie pionowe, poziome, czyszczenie ulic, pielęgnacja zieleni w pasie
drogowymi,  administrowanie  strefą  płatnego  parkowania  i  targowiskami  4.985.896  zł-
94.14 %
Wydatki  inwestycyjne-  5.225.000  zł.  2  zadania:  przebudowa  dróg  gminnych,  zakup
oprogramowania do ewidencji dróg 79.000 zł, potrzebny w  bieżącej działalności na  lata –
wykonanie 99%.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu–  7,  przeciw-0,
wstrzymało się -0. Przyjęto. 

Ad.8
Dyrektor Grzegorz Janczak -  Miejski Zakład Pogrzebowy.
Plan  dochodów  zrealizowano w 99 %, a  wydatków  w 98%. 

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu–7,  przeciw-0,
wstrzymało się -0. Przyjęto.  Opinia komisji  dot. wykonania budżetu  za 2019 r.(zał nr 4).

Ad.9
Przyjęcie sprawozdania Komisji za 2019 -(zał nr 5).Radny Krzysztof Hile  zgłosił jedną 
poprawkę stylistyczną,  nie było innych uwag.
Głosowanie: za przyjęciem  –5, przeciw-0, wstrzymało się -0. Przyjęto.  

Ad.10
Przyjęcie planu pracy Komisji na 2020 -nie było uwag  (zał nr 6).
Głosowanie: za przyjęciem  –5, przeciw-0, wstrzymało się -0. Przyjęto.  



Ad.11
Sprawy różne- nie było. Wyniki głosowania imiennego nad sprawozdaniem (zał nr 7).
Załączniki są dostępne  do wglądu w Biurze Rady.
Na tym zakończono posiedzenie o godz. 14.45.

Protokółowała:              Przewodniczyła:

      Monika Ludziejewska                                                       Grażyna Wójcik


